

# Symposium on “Medical-Social Collaboration — Insights from the Primary Healthcare Blueprint”

「醫社合作—基層醫療健康藍圖帶來的啟示」研討會

Co-organized by

The Hong Kong College of Family Physicians (HKCFP) 香港家庭醫學學院 &  
the Hong Kong Council of Social Service (HKCSS) 與香港社會服務聯會  
合辦

The government has just released the “Primary Healthcare Blueprint” in December 2022, proposing policy recommendations and objectives to improve the overall health status of the population, provide accessible and coherent primary healthcare services. In the Blueprint, family doctor for all is the central theme, while medical social collaboration is an important element as well. Over the decades, the HKCFP has been advocating that “Everyone should have a Family Doctor”, as Family Doctors provide accessible continuing comprehensive whole-person patient-centred care to people of all ages and coordinate multi-disciplinary care for people according to their needs throughout their life journey. The HKCSS has over 500 non-government organizations as their agency member, that provide wide range of social services to all the people of Hong Kong.

Medical-Social Collaboration has been advocated for quite a while, but what is it, how it could help the primary care in Hong Kong is unclear, particularly in the era after the Primary Healthcare Blueprint is released. In view of this, the HKCFP and the HKCSS is going to co-organize a symposium entitled “**Medical-Social Collaboration — Insights from the Primary Healthcare Blueprint**” on **17 March 2023 (Friday)**, inviting government officials, members of the Primary Healthcare Development Steering Committee, professionals from the social service and healthcare sectors, to discuss on this important issue. The symposium will also have a panel discussion session and would be conducted in **Cantonese**.

政府剛於 2022 年 12 月發表「基層醫療健康藍圖」，致力強化本港基層醫療系統，長遠以改善市民整體健康為目標，並提供連貫而全面的醫療服務，建立可持續之醫療系統。香港家庭醫學學院在過去數十年一直推廣「一人一家庭醫生」的理念，為不同年齡人士，以及在他們不同人生階段中，統籌不同專科的醫療護理需要，提供全面及可持續的護理。香港社會服務聯會(社聯)現時有超過 500 個非政府機構作為機構會員，其服務單位遍布全港，為香港市民提供廣泛的社會服務。有見及此，為了促進業界及跨專業業界就以上政策的意見交流，香港家庭醫學學院與社聯將於 **2023 年 3 月 17 日(星期五)**合辦題為「醫社合作—基層醫療健康藍圖帶來的啟示」研討會，邀請相關持份者開展討論。

研討會將以**廣東話**進行並設有台下交流，詳情如下：

日期： 2023 年 3 月 17 日 (星期五)  
時間： 13:45 - 15:15 (當日 13:30 開始登記)  
地點： 香港灣仔軒尼詩道 15 號溫莎公爵社會服務大廈 202 室  
形式： 現場 - 實體模式  
語言： 粵語

時間	內容	講者及嘉賓
13:45-13:50	<b>簡介</b> 主持：黃和平先生 (社聯 總主任—政策研究及倡議)	
13:50-14:10	<b>專題演講</b> 醫社合作—基層醫療健康藍圖帶來的啟示	林正財醫生 (基層醫療健康發展督導委員會成員)
14:10-14:15	<b>拍照及致送紀念品</b>	
14:15-14:45	<b>討論環節</b> 討論環節主持： 陳鍾焜醫生 (香港家庭醫學學院)	討論小組嘉賓： 彭飛舟醫生 (醫務衛生局基層醫療健康專員) 林正財醫生 (基層醫療健康發展督導委員會成員) 李國棟醫生 (基層醫療健康發展督導委員會成員) 蔡海偉先生 (基層醫療健康發展督導委員會成員) 馮啟民先生 (聖雅各福群會、社聯政策研究及倡議常設委員會副主席) 程德君醫生 (家庭醫學專科醫生/醫護行者主席)
14:45-15:00	<b>台下發問及回應</b>	
15:00-15:15	<b>總結</b>	

報名詳情： 請於 2023 年 3 月 14 日 (星期二) 下午 5 時或之前於 <https://forms.gle/1qYk9kqpwmTVqYY8A> 填妥報名資料  
或掃描右方 QR code 報名。

費用： 香港家庭醫學學院會員全免

名額： 80 人

持續進修學分： 2 CME HKCFP (Cat. 5.2)

2 CME MCHK (待定)

查詢： 如有任何查詢，歡迎致電 2871 8899 或電郵至 [education@hkcfp.org.hk](mailto:education@hkcfp.org.hk) 與林小姐聯絡。

